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PROTOKÓŁ nr XXIX/2012  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 19 grudnia 2012 r. w godz. 1300 - 1500  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej P. Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
21 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób.  
 
 

Radni obecni: 
1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Dorota A. Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef D. Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski, 
9. Włodzimierz Marczewski, 

10. Adam Ołowniuk,  
11. Krzysztof Ołowniuk,  
12. Leszek Perkowski, 
13. Zdzisław Przełomiec,  
14. Anna Ruszewska,  
15. Stanisław Sieczkowski,  
16. Jadwiga M. Szczypiń,  
17. Sławomir J. Szeszko, 
18. BoŜena Topczyłko,  
19. Krzysztof  Tumialis,  
20. Andrzej Turowski,  
21. Tadeusz F. Zamaro  
 
Radni nieobecni:  
1. Grzegorz Gorlo, 
2. Agnieszka Rzatkowska  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 

W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, naczelnicy niektórych wydziałów 
Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 



2 

Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski otwierając XXIX obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali wraz  
z zawiadomieniem o zwołaniu sesji  
 Zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. Radni 
nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXVIII/2012 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Interpelacje i zapytania radnych.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budŜetu miasta na 2013 rok.   

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013 – 2030.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  

9. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

10. Wnioski i oświadczenia radnych.  

11. Zamknięcie obrad.  
 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XXVIII/2012 obrad Rady Miejskiej w  Suwałkach.  
 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta 
Suwałk protokół XXVI obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie 
Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu  
nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, 
czyli w dniu 18 grudnia 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni  
nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XXVIII/2012 obrad Rady 
Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 
 

Ad pkt. 4 
Interpelacje i zapytania radnych. 

Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań.  
 

Ad pkt. 5 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie budŜetu miasta na 2013 rok.  
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Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
oraz przedstawił prezentację multimedialną związaną z projektem budŜetu na 2013 rok. 
– załącznik nr 6 do protokołu. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe iŜ uchwałą nr RIO.V.00310-9/12 składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 29 listopada 2012 r. w 
sprawie wydania opinii o projekcie budŜetu Miasta Suwałki na 2012 rok oraz moŜliwości 
sfinansowania przedstawionego deficytu pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.  
Odczytał treść uchwały, która stanowi – załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 8 do protokołu.  
 

W dyskusji udział wzięli przedstawiciele Klubów Radnych u ugrupowań działających  
w Radzie Miejskiej w Suwałkach   
 

Adam Ołowniuk  w imieniu Klubu Radych „Łączą nas Suwałki” stwierdził, Ŝe rok 2013  
to szczególne wyzwanie dla samorządów ich budŜetów. Z jednej strony kończy się edycja 
jednej puli środków unijnych z drugiej strony kryzys coraz śmielej zagłada do naszej 
gospodarki finansowej. W tej sytuacji wypracowany przez prezydenta projekt budŜetu miasta 
na 2013 rok był zadaniem trudnym wymagającym szczegółowej analizy aktualnej sytuacji 
finansowej naszego miasta oraz perspektywy roku przyszłego. Projekt przedłoŜonego budŜetu 
zakłada równowagę finansową po stronie dochodów i wydatków przy niewielkim deficycie 
budŜetowym w kwocie niecałych 3 milionów złotych. Charakterystycznym dla przedłoŜonego 
budŜetu jest fakt zwiększenia dochodów o 1,86 % oraz nieznaczne zmniejszenie wydatków  
o 0,59 % w stosunku do roku bieŜącego. Zatem jednym z priorytetów tego budŜetu będzie 
zadbanie o dyscyplinę finansową po stronie dochodów w przyszłym roku. PrzedłoŜony budŜet 
miasta na 2013 rok zapewnia równieŜ po pierwsze rozwój i utrzymanie bieŜącej działalności 
we wszystkich obszarach funkcjonowania naszego miasta, po drugie budŜet zapewnia 
realizację i kontynuację zadań inwestycyjnych, a łączna kwota wydatków majątkowych 
oscyluje w granicach 50 milionów, co stanowi 16,3 % ogółu wydatków przy znanym 
pozyskaniu środków zewnętrznych. Po trzecie zadłuŜenie naszego miasta pozostaje  
na poziomie 2012 roku i stanowić będzie około 42 % planowanych dochodów budŜetowych, 
natomiast spłata kredytu wyniesie 7,24 %. Są to wskaźniki, które stanowią o zagroŜeniu 
finansowym naszego miasta. Reasumując projekt budŜetu miasta na 2013 rok jest w naszych 
warunkach budŜetem optymalnym, zapewniającym stabilizację głównych kategorii  
i wskaźników finansowych. Zaprojektowany budŜet zapewni nam bezpieczeństwo finansowe 
w nadchodzącym 2013 roku. Klubu Radych „Łączą nas Suwałki” będzie glosował  
za przyjęciem budŜetu miasta ma 2013 rok.  
 
Adam Kacprzyk  w imieniu Klubu Radych „Blok Samorządowy” stwierdził,  
Ŝe zaproponowany budŜet miasta na 2013 rok jest budŜetem racjonalnym, bezpiecznym  
i zapewniającym politykę rozwojową miasta. budŜet zrównowaŜony, widać działania  
w zakresie poszukiwania przychodów, natomiast decyzje dotyczące wydatków są ostroŜne. 
To budŜet, który nie zakłada zwiększenia zadłuŜenia miasta. przewiduje natomiast wydatki na 
kontynuację inwestycji, w tym na przebudowę ulic w mieście. Niezadawalającym jest fakt 
przeznaczania zbyt małych środków finansowych na przebudowę małych ulic osiedlowych. 
Wyraził nadzieję, Ŝe w ciągu roku w budŜecie zajdą zmiany, które umoŜliwi ą realizację tych 
zadań. godne podkreślenia są takŜe duŜe, choć moŜe nie do końca satysfakcjonujące wydatki 
na oświatę i pomoc społeczną. Po analizie budŜetu Klub Radych „Blok Samorządowy” będzie 
glosował za przyjęciem budŜetu miasta ma 2013 rok.  
 
Dorota A. Jabłońska w imieniu Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” oznajmiła,  
iŜ wiele punktów budŜetu nie wywołało entuzjazmu. Klub jest przeciwny podwyŜkom 
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podatków, które obniŜają jakość Ŝycia mieszkańców. Nie podobały się decyzje w oświacie, 
 a więc łączenie szkół oraz  działania związane z likwidacją instytucji kultury. PoniewaŜ  
te decyzje mają swoje konsekwencje takŜe w budŜecie miasta na 2013 rok, dlatego Klub 
Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” wstrzyma się od głosu.  
 
Józef D. Kimera przewodniczący koła Sojuszu Lewicy Demokratycznej oznajmił, iŜ zaletą 
zaplanowanego budŜetu miasta na 2013 rok jest wyhamowanie zadłuŜenia. Kolejną zaletą 
tego budŜetu są takŜe wydatki majątkowe za kwotę 50 milionów złotych, z czego aŜ 64 % 
będzie pochodziło ze źródeł zewnętrznych i to jest właśnie mocną strona tego budŜetu. 
BudŜet, to nie tylko zalety. Pojawiają się wątpliwości po stronie dochodów. Częściowo 
wynikają one z polityki rządu, który juŜ po raz kolejny nakłada na samorządy nowe zadania, 
zapominając o zabezpieczeniu środków na ich realizację. Podsumowując, stwierdził, Ŝe 
realizacja tego budŜetu nie będzie łatwa, ale jest to rozsądny budŜet na trudne czasy. Radni 
koła Sojusz Lewicy Demokratycznej będą głosować za przyjęciem budŜetu.  
 
Agnieszka Barszczewska z Platformy obywatelskiej oznajmił, iŜ jest to budŜet optymalny  
w kryzysowych czasach, dlatego radni Platformy Obywatelskiej popierają go.  
 
Czesław Renkiewicz zapewnił, Ŝe jest to na pewno budŜet dobry z całą konsekwencją. Jest  
to budŜet optymalny, racjonalny, budŜet który stabilizuje wydatki naszego miasta.  

Odnosząc się kwestii, które poruszyła radna Dorota Jabłońska oznajmił, iŜ równieŜ nie 
jest zwolennikiem podwyŜszenia opłat i podatków, ale takie są potrzeby. O tych potrzebach 
często się dyskutuje. PodwyŜka opłat za wodę i ścieki, podyktowana jest przede wszystkim 
tym, Ŝe spółki miejskie muszą modernizować swoje sieci i rozbudowywać swoją 
infrastrukturą, aby dostosowywać się do nowych wyzwań i przepisów prawa unijnego, które 
nakłada nam szereg zadań, które musimy realizować. Wprawdzie unia daje nam środki 
finansowe, ale musimy mieś równieŜ środki na udział własny w projektach.  
 W sprawie budowy ulic osiedlowych stwierdził, Ŝe samorząd nie ma dofinansowania 
ze źródeł zewnętrznych na realizację takich inwestycji. MoŜeto robić tylko i wyłącznie  
w oparciu o środki własne i Miasto będzie czyniło wszelkie starania, aby takie działania 
realizować.   
 W odniesieniu do zmian w oświacie, uwaŜa, Ŝe były to tylko zmiany kosmetyczne, ale 
były one celowe i juŜ w przyszłym roku przyniosą one pewne efekty. Poziom wydatków na 
oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą w zasadzie pozostaje na takim samym pułapie. 
Subwencja oświatowa uzaleŜniona jest od liczby uczniów, których nam co roku ubywa. 
Wzrost z tytułu podwyŜki nauczycielom oczywiście zostały ujęte w tej subwencji. Uprzedził, 
iŜ juŜ w przyszłym roku zetkniemy się z problemem niŜu demograficznego w szkołach 
gimnazjalnych i ponadgimnazjalnych.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0 radnych,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XIX/314/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 19 grudnia 2012 r. 
w sprawie w sprawie budŜetu miasta na 2013 rok  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
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Ad pkt. 6 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013-2030.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką. 
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe uchwałą nr RIO.V.00311-9/12 składu orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 29 listopada 2012 r w sprawie 
wyraŜenia opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Suwałki na lata 2012-2025 pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.  
Odczytał treść uchwały, która stanowi – załącznik nr 11 do protokołu.  
Wniosków nie zgłoszono. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 12 do protokołu.  
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 18 radnych,  
− przeciw         –   0 radnych,  
− wstrzymało się      –   3 radnych.  

Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XIX/315/201 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 19 grudnia 2012 r. 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na lata  
2013-203 
– załącznik nr 13do protokołu.  
 

Ad pkt. 7 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej   
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 22 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIX/316/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 19 grudnia 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok 
– załącznik nr 16 do protokołu.  
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Ad pkt. 8 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012–2025. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami  
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało  – 22 radnych,  
− przeciw        –   0,  
− wstrzymało się     –   0.   
 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XXIX/317/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 19 listopada  2012 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 

Ad pkt. 9 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
Punkt nie został zrealizowany ze względu na brak zapytań i dopowiedzi radnych.  
 

Ad pkt. 10  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

Ad pkt. 11 
Zamknięcie obrad.  

 

Andrzej P. Chuchnowski poinformował, Ŝe  najbliŜsza sesja planowana jest  
na dzień 28 grudnia 2012 r. o godz. 1100 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 
 nr 26 przy ulicy Mickiewicza 1.  

Sesja Będzie poświęcona rozpatrzeniu tematów ujętych w przyjętym „Planie pracy 
Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 rok” i ewentualnie rozpatrzeniu projektów uchwał 
wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta przewidziana jest na dzień 28 grudnia 2012 
roku o godz. 1000 w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ulicy 
Mickiewicza 1.  

Kończąc XXIX sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  

 Na tym protokół zakończono.  

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 

Andrzej Paweł Chuchnowski  
Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


